
 

Zápis č. 1/2008 (25) 
z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 

konaného dne 28. 1. 2008 
 

Přítomni: Ing. B. Chramcov,  Ph.D., RNDr. M. Fialka, CSc., doc. RNDr. L. Novák, CSc., 
Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Sysel Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Bc. M. 
Borovian, Bc. V. Gerlich, T. Javořík(celkem 9 členů AS ) 

Omluveni: Ing. E. Kvasnicová,  

Hosté:  Mgr. Večeřová, pí. Doleželová, prof. Balátě, Dr. Sysala 

Program: 
1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

4. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení zahraničních 
studentů pro doktorské studijní programy pro akademický rok 2008/2009. 

5. Projednání návrhu Směrnice pro předměty v doktorských studijních programech. 

6. Projednání návrhu na upřesnění Časového plánu výuky prezenční formy studia na FAI  
UTB ve Zlíně pro akademický rok 2007/2008. 

7. Projednání návrhu Pravidel rozdělení finančních prostředků na FAI pro rok 2008. 

8. Projednání návrhu děkana na jmenování nového člena vědecké rady FAI. 

9. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 08/09 pro 
navazující magisterské studijní programy. 

10. Různé.  

Jednání zahájil a vedl předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov. Dr. Chramcov přivítal hosty a na 
žádost pana děkana požádal členy AS FAI o zařazení bodu č.9 do programu řádného zasedání. 
Členové AS neměli námitek. 
 
ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  

Zápis bez připomínek.  

• Čtečky u kuchyněk – na firmu Cominfo, která čtečky instalovala, byla zaslána reklamace.  

• Pošta Imap – prozatím funguje pouze pro potřeby studentů, pro zaměstnance bude 
zprovozněna v budoucnu, pokud by zaměstnanci chtěli tuto službu využívat již nyní, 
musí si zažádat v CVT. 

• Šablony pro disertační práce – uveřejnění na www stránky FAI zajistí Dr. Chramcov ve 
spolupráci s referentkou Vědy a výzkumu pí. Doleželovou. 
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ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Prod. Sysala  informoval členy AS FAI o tom, že 25.1.2008 proběhl v prostorách FAI Den 
otevřených dveří. Budovou prošlo cca 270 zájemců o studium. Poděkování patří všem, kteří se 
na akci podíleli.  

Dále Prod. Sysala  informoval o tom, že v průběhu listopadu a prosince byla vybudována 
počítačová učebna s 24 počítači. Díky této skutečnosti nemusí výuka v počítačových učebnách 
probíhat do pozdních večerních hodin. 

 
ad 3) Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol.  

Předseda AS FAI Dr. Chramcov přivítal zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol a požádal ho 
o přednesení stručné zprávy ze zasedání Sněmu Rady vysokých škol. prof. Balátě  seznámil členy 
AS FAI se strukturou Rady vysokých škol a s programem i s jednotlivými projednávanými body 
6. zasedání Rady vysokých škol, které se uskutečnilo dne 22. 11. 2007 v pražském Karolinu. 
Zasedání zahájil prof. Haasz, předseda Rady vysokých škol navrhl složení návrhové a volební 
komise a skrutátorů. Sněm Rady vysokých škol schválila navržené komise a skrutátory. Dále 
prof. Haasz přednesl zprávu o činnosti předsednictva Rady vysokých škol za 5/2006 – 11/2007. 
Dále vystoupili se svými příspěvky hosté RNDr. Bursík, doc. Ráb a prof. Hampl. Zprávy ze SK 
přednesl její místopředseda Jaroslav Pažitka. Následovala volba nových místopředsedů RVŠ, 
kterými se stali prof. Vladimír Čechák a Vratislav Vozník. Předseda ekonomické komise RVŠ 
seznámil přítomné s aktuálním stavem přípravy rozpočtu vysokých škol pro rok 2008. 
Konstatoval, že dochází k výraznému poklesu zdrojů pro financování vzdělávací činnosti 
vysokých škol. Podklady k problematice stavu přípravy operačních programů připravili doc. 
Cakl, doc. Ježek a doc. Kebo a seznámili s nimi členy sněmu. Prof. Kůs v dalším bodě jednání 
okomentoval svůj příspěvek Informace o výběrovém řízení FRVŠ 2008. Sněm Rady vysokých 
škol vyslechl zprávy o Londýnském summitu přednesené prof. Čecháčkem a RNDr. Šťastnou. 
Dále následoval bod Různé. 

Dr. Chramcov  poděkoval prof. Balátě  za jeho příspěvek. 

Přišel Dr. Fialka. 

ad 4) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení zahraničních 
studentů pro doktorské studijní programy pro akademický rok 2008/2009.  

Elektronické hlasování týkající se tohoto bodu programu bylo stornováno. Důvodem byl 
chybějící článek o zpoplatnění studia. Děkan FAI navrhl výši poplatku za studium pro 
zahraniční studenty 1000 EUR/rok. Jedná se o jedinou změnu oproti předcházejícímu návrhu.  

Doc. Novák poukázal na nejasnost v čl. č. 2 – pojem „ekvivalentní úroveň“. Po krátké diskusi bylo 
navrženo doplnit čl. 2 odvolávkou na Zákon o VŠ. Článek č. 2 tedy zní: „Ke studiu v 
doktorském studijním programu (DSP) mohou být přijati pouze absolventi magisterských 
studijních programů, popřípadě studenti, kteří ukončili vysokoškolské studium ekvivalentní 
úrovně vysoké školy v České republice (viz §90 zákona)“. 

Doc. Novák měl dotaz, zda je pro zahraniční studenty k dispozici anglicky psaná verze Zákona o 
VŠ. Dr. Sysala  podotkl, že všechny důležité dokumenty jsou překládány do anglického jazyka a 
v mnohých jsou odkazy na výše uvedený zákon, tudíž by i tento zákon měl být přeložen do 
anglického jazyka. 

Návrh usnesení AS FAI 25/1 
AS FAI schválil návrh Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení zahraničních 
studentů pro doktorské studijní programy pro akademický rok 2008/2009.  
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Hlasování 

Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 25/1 
AS FAI jednomyslně schválil návrh Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení 
zahraničních studentů pro doktorské studijní programy pro akademický rok 2008/2009.  
 

ad 5) Projednání návrhu Směrnice pro předměty v doktorských studijních programech.  

Dr. Chramcov seznámil AS FAI se změnami v této směrnici, které se týkaly článku č. 2, který se 
týká předmětů v individuálním studijním plánu. Prof. Dostál, předseda Oborové rady DSP 
Chemické a procesní inženýrství, s navrženými změnami souhlasil. Vznikla diskuse týkající se 
možnosti skládat zkoušku z anglického jazyka u zahraničních studentů. Výsledkem této diskuse 
bylo konstatování, že zahraniční studenti nemusí zkoušku z AJ skládat, protože ji skládají při 
přijetí na úrovni rektorátu. AS FAI vyjádřil nutnost zpřísnit zkoušku z AJ, kterou skládají 
zahraniční zájemci o studium při přijetí.  

Návrh usnesení AS FAI  25/2 
AS FAI schválil návrh Směrnice pro předměty v doktorských studijních programech. 

Hlasování 

Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 25/2 
AS FAI jednomyslně schválil návrh Směrnice pro předměty v doktorských studijních 
programech. 

Pozn.: Po řádném zasedání se na základě konzultace s pracovnicemi rektorátu objasnila situace se skládáním zkoušky 
z anglického jazyka u studentů v DSP akreditovaných v anglickém jazyce. Z tohoto důvodu bude tato směrnice znovu 
projednávána na dalším zasedání AS FAI. 

Odešla paní Doleželová, přišla Mgr. Večeřová. 

 

ad 6) Projednání návrhu na upřesnění Časového plánu výuky prezenční formy studia na FAI 
UTB ve Zlíně pro akademický rok 2007/2008.  

Dr. Sysala upozornil na navrhované změny a vysvětlil důvody těchto změn. K významné změně 
došlo u délky letního semestru 2. ročníku v navazujících magisterských programech. Tato 
skutečnost byla vyvolána změnou ve studijních programech, kdy studenti mají i v letním 
semestru předměty zakončené KZ nebo ZK. Proto bylo navrženo prodloužit letní semestr pro 
tyto studijní programy na složení zkoušek 4. Semestru stanovit zkouškového období v délce 3 
týdnů. Studenti magisterského studia by tedy měli mít do 31.3.2008 ukončeny studijní 
povinnosti prvních tří semestrů. Uzavření všech povinností musí proběhnout do 23.5.2008. 
Promoce proběhnou z praktických důvodů ve dvou dnech a to 10. a 11.7.2008. Další změny byly 
formální. 

Dr. Sysel vznesl dotaz, zda na podzim proběhnou státnice. Dr. Sysala  odpověděl, že není jisté, zda 
státnice na podzim proběhnou a pokud ano, jestli budou pouze opravné pro studenty, kteří na 
jaře neuspěli nebo i pro studenty, kteří na jarní termín nepřišli. Proběhla diskuse týkající se 
podzimního termínu státnic. 
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Návrh usnesení AS FAI  25/3 
AS FAI schválil upřesnění Časového plánu výuky prezenční formy studia na FAI UTB ve Zlíně 
pro akademický rok 2007/2008. 

Hlasování 

Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 25/3 
AS FAI jednomyslně schválil upřesnění Časového plánu výuky prezenční formy studia na FAI 
UTB ve Zlíně pro akademický rok 2007/2008. 

 

ad 7) Projednání návrhu Pravidel rozdělení finančních prostředků na FAI pro rok 
2008.  

Tajemnice FAI Mgr. Večeřová podotkla, že při vypracování návrhu Pravidel rozdělení 
finančních prostředků na FAI pro rok 2008 vycházela ze stejného dokumentu loňského roku. 
Zapracovala jednu menší změnu týkající se odměňování za vedení BP a DP. Do tohoto bodu 
připojila paní tajemnice odkaz na vyhlášku děkana FAI č. SD/06/07. 
Pro podrobnější projednání návrhu Pravidel rozdělení finančních prostředků na FAI pro rok 
2008 zasedne dne 4. 2. 2008 v 9.00 hod. Ekonomická komise AS FAI. Místo zasedání bude 
upřesněno. Nečlenové EK své připomínky mohou zasílat Dr. Chramcovovi elektronicky. 
 

ad 8) Projednání návrhu děkana na jmenování nového člena vědecké rady FAI. 

Dr. Chramcov  obdržel dopis od děkana FAI, ve kterém navrhuje doc. Křesálka jako nového člena 
Vědecké rady FAI, z důvodu jeho jmenování prorektorem pro tvůrčí činnosti. Členové AS FAI 
se shodli, že není potřeba na zasedání AS FAI doc. Křesálka zvát. O jeho jmenování do VR FAI 
se bude rozhodovat na příštím zasedání AS FAI. 

 
ad 9) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 08/09 pro navazující magisterské studijní programy. 

Směrnice opět vychází z obdobného dokumentu z loňského roku. Jsou v ní zapracovány pouze 
formální úpravy. Vznikla diskuse týkající se přijímání studentů do navazujícího studia, z níž 
vzešel požadavek na přijímací komisi, aby se zaměřila a přehodnotila přijímání studentů 
s výrazně špatným prospěchem. 
 
ad 10) Různé.  

• Ing. M. Navrátil opět otevřel problém stravování v menze. Již měsíc měl fungovat systém 
„zvlášť polévka, zvlášť hlavní jídlo a jídla v různých cenách podle výše nákladů na 
jednotlivá jídla“. Dr. Chramcov (z pozice člena EK AS UTB) informoval o stavu této 
problematiky. Stravovací komise v čele s p. Odehnalem momentálně řeší problém ceny 
jídel a dotace na jídlo od zaměstnavatele.  

• Dr. Fialka navrhl shrnout všechny v diskusi vyjádřené připomínky k problematice 
stravování do usnesení AS. 
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Návrh usnesení AS FAI  25/4 
AS FAI vyjádřil nespokojenost s úrovní poskytovaných služeb menzy a její dlouhodobé neřešení. 

Hlasování 

Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 25/4 
AS FAI jednomyslně vyjádřil nespokojenost s úrovní poskytovaných služeb menzy a její 
dlouhodobé neřešení. 

 
 
Předběžný termín příštího zasedání AS FAI je stanoven na pondělí 25. 2. 2008 ve 13.30 hod. 
Místo zasedání bude upřesněno. 
 

 
Ve Zlíně dne 31. 1. 2008 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 
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